
I. stupeň 

Mgr. Bc. Alice Běhounková  

Paní Alice Běhounková je 22 let ředitelkou soukromé základní školy Integrál v Praze. Svým přístupem  

a nasazením zásadně přispívá k rozvoji kvalitního inkluzivního vzdělávání v České republice. Za dobu 

jejího působení získala škola výtečné renomé nejen mezi rodiči žáků se specifickými poruchami učení. 

Nasazení a empatie paní ředitelky se projevují v osobním přístupu k dětem, které od první třídy sleduje  

a podporuje v jejich růstu. Děti oceňují její dobrosrdečnost a zájem o každého z nich a často se do školy 

vracejí i po ukončení studia. Kromě vzdělanostního rozvoje klade paní Alice Běhounková velký důraz  

na aktivity a veřejně prospěšné projekty, které rozvíjejí sociální a občanské dovednosti. Její celoživotní 

oddanost vzdělávání, inovativní přístup a nepřetržitá práce na rozvoji školy jsou hnacím motorem pro 

všechny její spolupracovníky a okolí.  

Mgr. Miloš Blecha 

Pan Miloš Blecha působí na Vyšší odborné škole a střední škole v Sezimově Ústí, je uznávanou 

středoškolskou autoritou a odborníkem v rámci výchovného a kariérového poradenství. Celoživotně se 

zabývá modulovým vzdělávacím systémem odborného vzdělávání v České republice. Je průkopníkem  

a spoluautorem koncepce oborů L0+H, ve které bylo ověřováno propojení teoretického a praktického 

vzdělávání na středních odborných školách. V současnosti nadále spolupracuje s Národním 

pedagogickým institutem v rámci optimalizace koncepce odborného vzdělávání. Díky své erudici, 

empatickému a lidskému přístupu je pan Miloš Blecha respektovanou osobností mezi kolegy, studenty 

i odbornou veřejností. 

PaedDr. Ivana Kleinová  

Paní Ivana Kleinová je vynikající pedagožka a sbormistryně. Pracuje v Základní škole Ilji Hurníka v Opavě, 

kde vyučuje sborový zpěv, angličtinu a španělštinu. Ve škole založila dětský pěvecký sbor Domino, který 

nedávno oslavil 30 let své existence. Pěvecký sbor měl během tří dekád příležitost zazpívat tisícům 

posluchačů i několika významným osobnostem: například Iljovi Hurníkovi, prezidentu republiky Václavu 

Havlovi či papeži Janu Pavlu II. Sbor Domino má na svém kontě 6 vydaných CD, řadu prestižních ocenění 

z domácích i mezinárodních soutěží a festivalů a více než 20 let spolupracoval se Slezským divadlem 

v Opavě. Paní Ivana Kleinová svým pedagogickým umem a nadšením dokázala probudit pěvecké  

a instrumentální umění u více než sedmi stovek dětí a mladých lidí. 

RNDr. Ing. Jaroslav Kočvara, MBA 

Pan Jaroslav Kočvara působil 32 let jako ředitel Gymnázia Cheb. Pod jeho vedením dosáhla tato střední 

škola celé řady úspěchů. Po celou dobu se pan Kočvara usilovně věnoval popularizaci přírodních  

a technických věd. V roce 2008 inicioval vznik a osobně se podílel na každoroční tradiční přehlídce  

„Věda před radnicí“, jejímž cílem je představit žákům základních a středních škol a široké veřejnosti vědu 

pomocí zábavných a atraktivních interaktivních experimentů. Je autorem mnoha návrhů a přímým 

spoluorganizátorem studijních a vzdělávacích pobytů pro mladé zájemce o přírodní vědy a matematiku. 

Od roku 1994 se chebské gymnázium stalo pořadatelem Dějepisné soutěže studentů gymnázií České  

a Slovenské republiky, která je velmi oblíbená v obou zemích. Pan Jaroslav Kočvara se díky svým 

mimořádným odborným znalostem a lidskému přístupu těší značnému respektu veřejnosti, o čemž 

svědčí i ocenění osobnost Karlovarského kraje a prestižní Cena Učené společnosti České republiky. 

Ing. Vilém Koutník, CSc. 

Pan Vilém Koutník je dlouholetým ředitelem brněnské Střední průmyslové školy chemické. Celoživotní 

elán mu nechybí při pedagogické práci, ani v roli schopného manažera školy. Pan Koutník se věnuje 



dalšímu vzdělávání učitelů v oblasti bezpečnosti a ochrany zdraví při práci s chemickými látkami  

a rozmanitým vzdělávacím aktivitám pro laickou i odbornou veřejnost. Škola pod vedením pana ředitele 

nikdy nespí a promptně reaguje na aktuální společenské výzvy. V období covidové pandemie umožnila 

skupinám dobrovolníků vyrábět cenově dostupnou desinfekci pro školy, krajské instituce, zdravotnická 

zařízení a nemocnice v objemu téměř 50 000 litrů. Zásluhou pana ředitele se 2. září letošního roku 

otevřelo v Brně po třiceti letech nové špičkové přírodovědné gymnázium. Na výuce se bude podílet 

spektrum univerzitních pracovníků či odborníků z vědecko-technických a průmyslových organizací  

a škola se tak stane centrem odborného vzdělávání pro chemii. Pan Vilém Koutník je respektovanou 

osobností Jihomoravského kraje, jejíž věhlas a renomé daleko přesahují hranice regionu. 

PaedDr. Libor Lenčo – in memoriam 

Pan Libor Lenčo byl ředitelem Obchodní akademie a Vyšší odborné školy sociální, Ostrava-Mariánské 

Hory. Stál také v čele Odboru školství, mládeže a sportu Moravskoslezského kraje a manažerské 

zkušenosti nasbíral i jako ředitel střední školy v Havířově-Prostřední Suché. Založil dnes již mezinárodní 

úspěšný projekt MISS RENETA, zaměřený na rozvoj odborných, osobnostních, kulturních i mediálních 

kompetencí studentek středních škol. Pan Lenčo byl součástí mnoha odborných projektů a metodických 

pracovních skupin působících na regionální, národní i mezinárodní úrovni. Jeho organizační schopnosti, 

pracovitost, pečlivost, lidskost a kreativita v kombinaci s novými nápady by mohly být inspirací pro 

mnohé z nás. Ocenění převezme choť pana Libora Lenča, paní Simona Lenčová. 

PaedDr. Marie Nedvědová 

Paní Marie Nedvědová stála v čele Základní školy Máj II v Českých Budějovicích od jejího vzniku  

a školu po 34 letech k poslednímu červenci opustila. Byla zakladatelkou a průkopnicí projektů, které 

školu řadí mezi výjimečné. Jako první v republice otevřela třídy pro mimořádně nadané děti. Téměř 

dvacet let platila škola i za experta na výuku zrakově postižených žáků. Úspěšně integrovala děti 

s handicapem do běžné výuky, aby pak mohly bez potíží postoupit do středního školství a dále do života. 

Paní Nedvědová vedla školu s otevřeností k moderním trendům a inovacím. Její ochotu, vstřícnost  

a dobrosrdečnost oceňují nejen členové pedagogického sboru, ale také žáci, jejich rodiče a absolventi. 

Když chodila paní Marie Nedvědová po největším budějovickém sídlišti ráno do práce, obvykle ji 

doprovázelo několik dětí. Chtěly si povídat, pochlubit se nebo svěřit. Existuje pro pedagoga jasnější 

důkaz, že svou práci dělá dobře? 

Mgr. Markéta Šafránková 

Paní Markétu Šafránkovou provází francouzština velkou část života. Na pražské základní škole Brána 

jazyků působila jako pedagožka francouzského jazyka, zeměpisu a tělesné výchovy. Paní Šafránková byla 

laskavou kolegyní, s ochotou poradit a pomoci potřebným. Neváhala věnovat čas, elán i úsilí generacím 

žáků, které připravovala na jazykové olympiády, výměnné pobyty či na další studium nebo se podílela 

na profesním pedagogickém rozvoji učitelů. V současné době je viceprezidentkou Sdružení učitelů 

francouzštiny, kde aktivně pomáhá implementovat metodické postupy a nové formy výuky cizího 

jazyka. Paní Markéta Šafránková obdržela v roce 2015 na francouzském velvyslanectví v Praze jedno 

z nejstarších státních vyznamenání Francie - „Řád akademických palem“ - za výjimečný přínos v oblasti 

vzdělávání a školství a za rozvoj česko-francouzských vztahů.  

RNDr. Jan Thomas  

Pan Jan Thomas vyučoval 46 let na Prvním českém gymnáziu v Karlových Varech, s aprobací fyzika  

a chemie. Od začátku své kariéry se naplno věnoval modernizaci výuky, zapojení IT technologií  

a budování odborných učeben a laboratoře vybavené nejnovějšími přístroji. Největší výzvou však bylo 

vyhledávání talentů, jejich výchova a systemická příprava na Fyzikální olympiádu. Na karlovarském 



gymnáziu vychoval mnoho studentů, v nichž probudil zájem o fyziku a další přírodní vědy, a naučil je 

otevřít se možnostem, které život přináší. Pan Jan Thomas publikuje, je čestným členem Jednoty 

českých matematiků a fyziků, a i nadále v rámci olympiády sestavuje úlohy nejvyšší obtížnosti pro 

nejnadanější mladé vědce. Medaile je oceněním jeho celoživotní vynikající pedagogické práce  

a významného přínosu Fyzikální olympiádě. 

Květoslav Vykydal 

Pan Květoslav Vykydal nastoupil po vysoké škole jako trenér mládeže do sportovního střediska  

v Šumperku a následně působil neuvěřitelných 52 let jako středoškolský učitel na šumperském 

gymnáziu. Pan Vykydal je doyenem středoškolského sportu, jeho doménou byla příprava žáků na 

soutěže v lehké atletice, basketbalu a běžeckých disciplínách. Dokázal špičkově připravovat závodníky 

na soutěže v mládežnických kategoriích i v kategorii dospělých. Pan Vykydal jde příkladem i jako aktivní 

sportovec. Ve svých osmdesáti letech získal v roce 2016 na Mistrovství světa atletiky seniorů 

v australském Perthu zlato ve skoku do výšky a trojskoku a stříbrnou medaili ve skoku o tyči. Český 

olympijský výbor mu udělil cenu fair play za celoživotní práci ve středoškolském sportu a v minulém 

roce byl uveden do Síně slávy Sdružení veteránů Českého atletického svazu. Ve svých 88 letech se stal 

živoucí legendou a pořád neúnavně a s láskou pracuje s talentovanou mládeží. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



2. stupeň 

Ing. Vlastimil Čejp 

Pan Vlastimil Čejp už od dětství žije v Náchodě a členem místního pěveckého sboru „Hron“ je více než  

50 let. V roce 1977 se ujal vedení sboru a dnes je tak nejdéle působícím sbormistrem v historii tohoto 

uměleckého tělesa. Před 40 lety založil pan Čejp na náchodském gymnáziu studentský pěvecký sbor 

„Sboreček“. Povědomí o gymnáziu a městě šíří se svými zpěváky po celé Evropě. Ve vztahu ke 

studentům se jedná o nedocenitelnou práci, která přivádí mladé lidi ke kultuře a smyslu pro 

společenskou aktivitu. Dnes, po 33 letech, díky kontaktům gymnázia a města se vystoupení obou sborů 

počítají ve stovkách. Pan Vlastimil Čejp zprostředkovává radost z hudby a šíří slávu českého pěveckého 

umění. Za sbormistrovskou činnost obdržel od hlavního výboru Unie českých pěveckých sborů Cenu 

Bedřicha Smetany a také́ Cenu města Náchoda v oblasti kultury.  

Mgr. Luděk Drlík 

Pan Luděk Drlík působil ve školství nepřetržitě 40 let a do roku 2021 byl ředitelem Základní školy 

Jablůnka. Během let škola neztrácela tempo a prošla výraznými změnami; největší a naprosto zásadní 

byla přístavba Horní školy, která umožnila všem žákům z Jablůnky a okolí být pohromadě pod jednou 

střechou. S velkým ohlasem se setkala výstavba multifunkčního hřiště a zázemí pro sportovní aktivity 

dětí. Kromě modernizace školy myslel pan ředitel i na své žáky. Na hodiny se pečlivě připravoval a děti 

nabádal k aktivnímu poznávání světa kolem nás. Zásluhou pana Drlíka vznikla celá řada školních akcí, 

které se těší stále většímu zájmu veřejnosti. Za jeho celoživotní přínos výchově budoucích generací  

a aktivní zapojení do okolního dění jsou mu všichni z Jablůnky velmi vděčni. 

Mgr. Marie Febrová 

Paní Marie Febrová vyučuje na Základní škole Jarošova, Havířov - Šumbark, úctyhodných 52 let. Aktuální 

školní rok je jejím posledním, jako třídní učitelka 9. třídy si přála vyprovodit svoje žáky k branám 

středních škol. Po celou dobu působení na zdejší devítiletce je její práce hodnocena jako nadstandardní  

a výjimečná v řadě ohledů. Ve vyučování dosahuje velmi dobrých výsledků i v podmínkách školy, která 

pracuje s vysokým počtem dětí z méně podnětného sociokulturního prostředí. Při vzdělávání uplatňuje 

inovativní prvky, projektové a skupinové vyučování a individuální přístup. Paní Marie Febrová patří  

k pedagogickým pracovníkům, kteří s žáky dosahují významných úspěchů v regionálních, celostátních  

i mezinárodních soutěžích. Svou laskavostí a lidským přístupem si dokázala získat srdce mnohých dětí  

a mladých lidí. 

Mgr. Ludmila Feřsteková 

Paní Ludmila Feřsteková je pedagožkou na Základní škole a mateřské škole při Fakultní nemocnici  

v Plzni, kde se vzdělávají děti se zdravotním oslabením, dlouhodobě nemocné, s vývojovými poruchami, 

případně kombinovanými vadami. Paní Feřsteková se této náročné práci věnuje téměř 30 let a v roce 

2020 se z ní stala úseková vedoucí zdravotních tříd. Vzdělávání dětí se specifickými potřebami je velmi 

obtížné, no paní Feřsteková se svého poslání chopila s obrovským nadšením a odhodláním. Děti učí 

vedle běžných znalostí zodpovědnosti, samostatnosti i vzájemné spolupráci, toleranci a respektu, 

pokoře a skromnosti. Každé dítě dokáže s ohledem na jeho vlastní životní příběh naučit vše potřebné  

a zároveň plnit předepsané osnovy a plány. Paní Ludmila Feřsteková je výjimečná žena, která do dětí 

vkládá velký kus svého srdce a nečeká na poděkování. 

Mgr. Jiří Hruška 

Pan Jiří Hruška je členem učitelského sboru Gymnázia, Praha 6, Nad Alejí od roku 2003. Se svými kolegy 

má vynikající vztahy, je pro ně partnerem i dobrým rádcem. Jak léta plynula, stal se zástupcem ředitele 



školy a výchovným poradcem pro vyšší gymnaziální třídy. Je oblíbeným kantorem, jedním z těch, za 

nímž se vracejí bývalí studenti a na které se s láskou vzpomíná na třídních srazech absolventů. Pan 

Hruška ve své práci výchovného poradce identifikuje studenty, kteří vyžadují speciální péči a dále se jim 

systematicky věnuje. Zcela nadstandardní je jeho péče o děti se zdravotními obtížemi psychického rázu. 

Jeho cílem je podpora psychického zdraví, osvěta a prevence rozvoje psychických onemocnění dětí  

a mládeže.  

Mgr. Olga Jünglingová 

Paní Olga Jünglingová pracuje 42 let na pozici středoškolské učitelky na Gymnáziu Jana Blahoslava  

a Střední pedagogické škole v Přerově. Celý svůj život zasvětila vzdělávání a formování stovek studentů 

připravujících se na profesi učitelů v mateřských školách a vychovatelů ve výchovně vzdělávacích 

zařízeních. Zapojila se do realizace Krajského akčního plánu rozvoje vzdělávání, v jehož rámci vznikl zcela 

ojedinělý vzdělávací program pro metodickou podporu učitelek mateřských škol. Paní Olga Jünglingová 

má jedinečnou schopnost nadchnout studenty pro obor, který jim byl do té doby lhostejný. Kreativním  

a inovativním způsobem je vede k zájmu o výtvarné umění či literaturu. Hravě střídá formy vyučování 

a má ráda motivaci na základě prožitku. Svým okolím je vnímána jako výrazná osobnost, pro níž je 

pedagogická činnost životním naplněním. 

Mgr. Tomáš Kolafa 

Pan Tomáš Kolafa je významnou osobností základního školství Libereckého kraje. Téměř čtvrtstoletí  

řídí libereckou základní uměleckou školu, která patří mezi největší v republice a poskytuje kontinuální 

vzdělání v hudebním, literárně dramatickém, tanečním a výtvarném oboru. Pan Kolafa prostřednictvím 

umění rozvíjí v dětech jejich kreativní potenciál a talent a připravuje je k profesionálnímu studiu i pro 

amatérskou uměleckou činnost. Díky svým jazykovým schopnostem a aktivní spolupráci se zahraničními 

uměleckými školami zapojuje žáky do mezinárodních projektů, přehlídek i soutěží, často s velkým 

úspěchem. Pan Tomáš Kolafa působí rovněž jako pedagog na Divadelní fakultě Akademie múzických 

umění v Praze, je prezidentem Asociace základních uměleckých škol České republiky a váženým členem 

odborných porot uměleckých soutěží. 

Mgr. Jitka Kolínková  

Paní učitelka Jitka Kolínková působila více než 40 let na Základní škole Velvary v okrese Kladno, kde byla 

oblíbená pro svoji laskavost a spravedlnost. Ke každému žákovi přistupovala jako k jedinečné lidské 

bytosti a bez předsudků. Paní Kolínková se nad rámec běžných povinností věnovala doučování  

a podporovala děti, které potřebovaly pomoc a individuální přístup. Ve své práci vždy prosazovala 

slušnost a vzájemný respekt a v hodinách vytvářela příjemnou a pohodovou atmosféru. Celou řadu let 

organizovala výlety, exkurze a vedla Klub mladého diváka. Paní Jitka Kolínková je mezi kolegy i rodiči 

váženou osobností, která svým příkladem obohacuje životy všech kolem sebe. Školství se stalo jejím 

celoživotním posláním. 

PaedDr. Aleš Koutný 

Pan Aleš Koutný je ředitelem Základní školy Ostrava, Zelená, a pedagogické činnosti se věnuje 37 let. 

Od počátku prosazoval inkluzivní vzdělávání konceptem „otevřená škola pro všechny“ a kromě žáků  

a jejich rodičů bylo jeho cílem zpřístupnit školu široké veřejnosti. Škola se tak stala místem setkávání 

všech generací s možností smysluplného trávení volného času. Pan Koutný působil či působí v různých 

školských komisích na městské i krajské úrovni a aktivně participoval na vzniku centra technického 

vzdělávání „Svět techniky“ v dolní oblasti Vítkovic. Zaměřuje se na koncepční a systémové problémy ve 

školství a s Ostravskou univerzitou spolupracuje na přípravě budoucích učitelů. Pan Aleš Koutný je 

inspirativní osobností pro ostatní ředitele, pedagogy i své žáky. 



Mgr. Taťána Krejčová 

Paní Taťána Krejčová, dlouholetá pedagožka a zástupkyně ředitele, působí téměř 40 let na 1. stupni 

základní školy v obci Lipová-lázně. Patří mezi největší autority pedagogického sboru, neustále zavádí 

nové a pro žáky zajímavé formy výuky, avšak osvědčené metodické postupy nezavrhuje. Neúnavně 

zapojuje žáky do charitativních akcí či různých aktivit zaměřených na podporu matematických 

dovedností. Je hnacím motorem mnohaletého projektu zaměřeného na bezproblémový přechod dětí 

z mateřské školy do prvního ročníku školy základní. Paní Taťánu Krejčovou pedagogická práce nesmírně 

baví, dbá o příjemné a podnětné školní prostředí a pro své okolí je vzorem a inspirací. 

Mgr. Květuše Krüger 

Paní Květuše Krüger je inspirativní učitelkou, lektorkou a koučkou, která šíří ve škole pedagogický 

optimismus a odbornou erudici. Ve svém profesním životě se zaměřuje na výchovu pedagogů i rodičů 

v oblasti čtenářské gramotnosti, kritického myšlení a rozvoje dětského čtenářství. Působí na pražském 

Gymnáziu Na Zatlance a několika základních školách jako pedagogická konzultantka, kde napomáhá 

rozvíjení inovativních přístupů a podporuje učitele v jejich profesním růstu. Paní Květuše Krüger se také 

aktivně angažuje ve vzdělávacím projektu Pomáháme školám k úspěchu. 

Mgr. Hana Lavičková, Ph.D.  

Paní Hana Lavičková je spoluzakladatelkou a ředitelkou školy JINOTAJ ve Zlíně, kde propojuje 

akademické a praktické vzdělávání s holistickým přístupem. Klade důraz na bezpečné prostředí pro 

rozvoj dětí, podporu jejich talentů a aktivní zapojení rodičů a odborníků do vzdělávacího procesu. 

Zaměřuje se na sociálně-emoční učení a komunikační dovednosti. Prosazuje terénní výuku v reálném 

prostředí a vyzdvihuje důležitost čtenářské gramotnosti. Paní Lavičková patří mezi inovativní pedagogy, 

kteří v každodenní praxi dokazují, že vzdělávání může být zároveň efektivní a zábavné. 

Ing. Zbyněk Lukavec  

Pan Zbyněk Lukavec je úzce spjat s EKO Gymnáziem a Střední odbornou školou Multimediálních studií 

v Poděbradech, kde byl téměř 30 let ředitelem. Z malé školy vybudoval známou a oceňovanou 

vzdělávací instituci, v níž se mohou studenti setkávat s nejmodernější digitální technologií, 

multimediální tvorbou, naučí se pracovat s fotografií, animovat nebo se pohybovat profesionálně na 

webu. Činnostmi, s nimiž běžní gymnazisté nepřijdou v rámci výuky do styku. Panu Lukavcovi se tak 

podařilo s podporou jeho manželky Dagmar vytvořit unikátní gymnaziální vzdělávací program v České 

republice. V únoru tohoto roku odešli oba do zasloužené penze. 

Mgr. Květoslava Mašková  

Paní Květoslava Mašková letos v září zahájila již 51. školní rok. Od roku 1976 vyučuje na Masarykově 

základní škole ve Zruči-Senci v Plzeňském kraji. Je respektovanou, zodpovědnou a kreativní 

pedagožkou, která své žáky podporuje v přírodovědné výuce, což se projevuje četnými úspěchy  

v biologických olympiádách. Školákům věnuje velkou část svého volného času, vede je k vzájemné úctě  

a ohleduplnosti. Citlivý vztah k dětem jí přivedl k práci metodika prevence rizikového chování. 

V učitelském sboru je paní Květoslava Mašková příkladem pro všechny mladší kolegy, pro které je 

nekončící inspirací. Za profesní zásluhy a celoživotní pedagogické působení paní Maškové ocenění 

nesporně patří. 

Ing. Milada Pazderníková  

Paní Milada Pazderníková se pedagogické činnosti věnuje 37 let. Od roku 2003 do letošního července 

byla ředitelkou Slezského gymnázia v Opavě. Svým úsilím výrazně posunula školu kupředu  



a modernizovala její prostředí. Gymnázium se zaměřuje na inovace ve výuce, podporu talentovaných 

studentů a významně se podílí na rozvoji školství v Moravskoslezském kraji. Paní Pazderníková vedla 

školu svědomitě, s důrazem na výsledky, pracovala s nadšením a velkým nasazením a vždy věřila, že věci 

lze dělat jinak. Medaile je oceněním její dlouholeté vynikající práce. 

Mgr. Jana Secová  

Paní Jana Secová je ředitelkou Střediska volného času Korunka v Ostravě, které zajišťuje systematickou 

práci s talentovanými žáky v oblasti výtvarného umění, IT a robotiky, přírodních věd a polytechnické 

výchovy. Paní Secová více než patnáct let působí také jako koordinátorka Parlamentu dětí a mládeže 

města Ostravy a svým mimořádným přístupem pomohla k jeho rozvoji. Spolu se svou domovskou 

organizací je součástí projektu „Talent-management“, v němž pravidelně prezentují své vzdělávací 

aktivity. Paní Jana Secová díky svému přátelskému přístupu k pedagogům a žákům buduje v kolektivu 

inspirativní a motivující prostředí. 

Mgr. Vladimír Schreier  

Pan Vladimír Schreier věnoval svůj profesní život Gymnáziu v Krnově, byl zástupcem ředitele, 14 let 

ředitelem školy a celkem čtyři dekády působí jako učitel biologie a tělesné výchovy. Za všechna ta léta 

se gymnázium stalo jeho srdeční záležitostí. I jeho zásluhou byla historické budově školy navrácena její 

původní podoba, zároveň však prošla výraznou modernizací. Dobré jméno školy šířil prostřednictvím 

různorodých společenských událostí či dobročinných akcí. Přestože je pan Schreier již na zaslouženém 

odpočinku, předává své znalosti a zkušenosti dalším generacím. V pedagogickém sboru je váženou 

osobností, která svým příkladem obohacuje životy všech kolem sebe. 

Božena Šimončičová 

Paní Božena Šimončičová působila na Základní škole Rajhradice, okres Brno venkov, krásných 35 let.  

Vychovala tři generace žáků, kteří na ni dodnes s respektem a láskou vzpomínají. V rámci svých 

pedagogických povinností se dlouhá léta vzorně starala o školní zahradu a také její zásluhou dnes před 

budovou staré školy stojí majestátní stromořadí lip. Dlouhou dobu vedla pěvecký a dramatický kroužek 

a kroužek environmentálně–turistický, jehož prostřednictvím účastníci poznávali pamětihodnosti a 

zajímavosti blízkého i vzdáleného okolí. Paní Šimončičová se o dění na základní škole stále zajímá a ráda 

se účastní mnohých komunitních akcí. Je vzorem paní učitelky, pro níž se její povolání stalo skutečným 

posláním, díky čemuž se nesmazatelným způsobem zapsala do historie Rajhradic a přilehlých obcí. 

Mgr. Miroslav Široký  

Pan Miroslav Široký působí jako pedagog v Hotelové škole Plzeň od roku 1986 a 32 let je jejím ředitelem. 

Rozvoj této instituce mu naplnil celý profesní život a o prosperitu školy se zasloužil jak po odborné, tak 

ekonomické stránce. Významně přispěl k otevření maturitního studijního oboru Hotelnictví a sloučení 

dvou odborných škol – potravinářské a hotelové. Podporuje a podněcuje vzdělávací akce a motivuje 

kolegy k profesnímu a osobnímu růstu. Pan Miroslav Široký je uznávaným ředitelem a pedagogem, jenž 

vychoval stovky žáků, kteří na něj s respektem a láskou vzpomínají. 

Mgr. Jana Štenglová  

Paní Jana Štenglová se učitelské profesi věnuje krásných 42 let a 19 let je ředitelkou gymnázia  

Jindřicha Šimona Baara v Domažlicích. Během svého působení ve vedení přispěla k rozvoji školy  

a kvalitnímu vzdělávání mladé generace. I díky ní byl na gymnáziu aktivně nastartován proces péče  

o talentované žáky. Paní Štenglová se podílí na systému podpory profesního rozvoje učitelů a ředitelů 

a sdílí inspirativní praxi s ostatními kolegy. Podporuje pedagogický sbor při prosazování moderních 



metod výuky a ověřování nově vytvořených výukových prezentací. Za profesní zásluhy a celoživotní 

pedagogické působení paní Janě Štenglové ocenění bezesporu patří. 

Mgr. Jan Šulc  

Pan Jan Šulc oslavil na Střední průmyslové škole dopravní v Plzni neuvěřitelných 50 let pedagogické 

činnosti. Po dobu 28 let byl zástupcem ředitele a aktivně se podílel na integraci několika škol do jedné 

vzdělávací instituce. Svou vášeň pro matematiku sdílí s nespočetným množstvím studentů, kteří se 

pravidelně umísťují na předních příčkách předmětových olympiád. Druhou láskou pana Šulce je tělesná 

výchova a sport. Organizace lyžařských kurzů a další aktivity v rámci tělocviku ukazují na jeho schopnost 

spojit výuku s praktickými a pro studenty přínosnými zážitky. Pan Šulc je nepochybně jedinečnou 

pedagogickou osobností s vynikajícími pracovními výsledky. 

Mgr. Daniela Taylor, Ph.D.  

Paní Daniela Taylor se v pedagogickém prostředí pohybuje od roku 1999 a její srdeční záležitostí je 

hudební výchova. Během své praxe pracovala s různými věkovými skupinami, dokonce i s dětmi ve věku 

od 18 měsíců. Od roku 2016 působí jako oborový didaktik Katedry hudební výchovy na Pedagogické 

fakultě Masarykovy univerzity, kde vyučuje předměty zaměřené na předškolní pedagogiku, první  

a druhý stupeň. Nejen, že svým přístupem inspiruje a motivuje studenty, ale je i vynikající 

organizátorkou odborných workshopů. Je autorkou sady učebnic pro první stupeň základní školy 

s názvem “Hravá hudební výchova”. Paní Daniela Taylor je velmi vstřícná, podporující a vždy ochotná 

pomoci svým studentům. 

Mgr. Stanislav Vrba  

Pan Stanislav Vrba působí jako učitel druhého stupně na Základní škole Kolinec, okres Klatovy, která 

v letošním roce oslavila 100 let od svého založení. V čele školy stál tři desetiletí, a stal se tak nejdéle 

sloužícím ředitelem v moderní historii kolinecké základky. Během jeho funkčního období došlo v oblasti 

materiálně technického rozvoje k rekonstrukci sportovní haly a výstavbě dalších tříd mateřské školy.  

I po odchodu do důchodu je pan Vrba stále aktivním pedagogem. Obyvatelé obce a přilehlého regionu 

si ho velmi cení pro jeho společenskou angažovanost. Pan Vrba zůstává pro své žáky a okolí i nadále 

váženým „panem ředitelem“.  

Mgr. Františka Vyškovská  

Paní Františka Vyškovská pracuje ve školství 30 let. Je skvělou pedagožkou, obětavou a inspirující 

kolegyní. V rámci projektového programu Krajského centra dalšího profesního vzdělávání vykonává 

funkci hlavního metodika středních škol ve Zlínském kraji pro okres Vsetín. Je spoluautorkou 

metodického nástroje pro výuku podnikání na středních školách. Studenti se pod jejím vedením zapojují 

do soutěží a pravidelně se umisťují na předních pozicích. Za pedagogickou činnost a významný přínos 

pro výchovu a vzdělávání mladé generace jí byla v roce 2013 udělena hejtmanem Zlínského kraje 

pamětní medaile. 

 


